QUICK-START MANUAL 快速導覧



POSsible! Public Open Space Design Lab is a cross-sectoral design empowerment initiative organised by the Architectural Services Department of the Government of the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR), with funding support from Create Hong Kong of the HKSAR. The initiative began in August 2021. Its goal is to explore innovative design opportunities to reinvent public open space (POS) in Hong Kong using Design Thinking. This initiative focuses on designing future POS in high-density cities, emphasising sustainable development and improving residents' quality of life. A set of tailor-made Design Thinking Toolkit and Design Guide has been developed under the Good Design-led Framework. It promotes a participatory process to guide sustainable POS development.

「空間大可能!」是一個由香港特別行政區政府建築署主辦,香港特別行政區政府「創意香港」贊助的 跨界別設計工作小組。自2021年8月開始,致力透過設計思維重新發展香港公共空間,探討並發掘創新的 設計意念。這個項目聚焦於高密度城市的未來公共空間設計,特別強調可持續發展及提升市民的生活 質素,當中依據「優秀設計框架」,促使公眾參與主導可持續發展的公共空間,繼而推出一套度身訂造的設計 思維工具包和一份設計指南。

THE POSSIBLE! PACKAGE

空間大可能!套裝





Design Guide 設計指南 Design Thinking Toolkit 設計思維工具包

Design Guide Vol. 1 sheds light on the basics and the essentials of a desirable POS project. 設計指南第一冊包含關於理想公共空間項目的基礎知識和重要要素。

Vol. 2

Design Guide Vol. 2 dives into different innovative design ideas that could help to achieve a desirable POS.

設計指南第二冊探討有助於實現理想公共空間的創新設計理念。

Design Guide Vol. 3 includes resources that could help users along a POS project with the use of the Design Guide.

設計指南第三冊提供協助使用設計指南完成公共空間項目的資源。



Design Thinking Toolkit creates combinations of actions and tools to deepen the understanding on the dynamics between POS users, stakeholders and the team in the design process.

設計思維工具包透過組合不同行動和工具,達至深入了解公共空間項目中各方, 即使用者、持份者及團隊的動態。

Organiser 主辦單位





Sponsor

替助單位

QUICK-START MANUAL 快速導覽

POSsible! Package includes: 空間大可能!套裝內有:



Design Guide (DG)

設計指南



Design Thinking Toolkit (DT) 設計思維工具包



HOW AND WHEN TO USE POSSIBLE! PACKAGE 空間大可能!套裝使用方式

Starting a project 發起項目

Research Site & User 理解場地及 使用者	Define Project Vision & Objectives 定義願景	Align & Mobilise Resources 協調及調集 資源	Form Project Brief 建立項目簡述
DT	DG	DT	DG
Ingredient1 原素一	Vol.1 第一冊	Ingredient 3 原素三	Vol. 2 第二冊

Running a project 進行項目

Check Project Vision & Objectives 查看願景	Understand Site & Users 理解場地及 使用者	ldentify Insights 發掘見解	Get Inspirations 獲取靈感	Co-design 與社區 協同設計
DG	DT	DT	DG	DT
Vol. 1	Ingredient 1	Ingredient 2	Vol. 2	Ingredient 2
第一冊	原素一	原素二	第二冊	原素二

Evaluating a project 評估項目

Set Evaluation Scope 定立評估範圍	Evaluation Criteria 確立評估標準	Set Assessment Formula 設計評估表格	Evaluate POS 評估公共空間	Learn & Repeat Success 學習及複製 成功經驗
DG	DG	DG	DT	DT
Vol.1 第一冊	Vol.2 第二冊	Vol.3 第三冊	Ingredient 2 原素二	Ingredient 2 & 3 原素二及三